
États financiers de
Financial statements of
**Banque Alimentaire Centrale de
Hawkesbury Central Food Bank**

31 mars 2026
March 31, 2026

Rapport de l'auditeur indépendant	1 – 4	Independent Auditor's Report
État des résultats et de l'évolution de l'actif net	5	Statement of operations and changes in net assets
État de la situation financière	6	Statement of financial position
État des flux de trésorerie	7	Statement of cash flows
Notes complémentaires	8 – 14	Notes to the financial statements

Au conseil d'administration de
Banque Alimentaire Centrale de Hawkesbury

Opinion

Nous avons effectué l'audit des états financiers ci-joints de Banque Alimentaire Centrale de Hawkesbury (l'« Organisme »), qui comprennent l'état de la situation financière au 31 mars 2026, et les états des résultats et de l'évolution de l'actif net et des flux de trésorerie pour l'exercice clos à cette date, et les notes afférentes aux états financiers, y compris un résumé des principales méthodes comptables.

À notre avis, à l'exception des incidences possibles du problème décrit dans la section « Fondement de l'opinion avec réserve » de notre rapport, les états financiers ci-joints donnent, dans tous leurs aspects significatifs, une image fidèle de la situation financière de l'Organisme au 31 mars 2026, ainsi que des résultats de ses activités et de ses flux de trésorerie pour l'exercice clos à cette date, conformément aux normes comptables canadiennes pour les organismes sans but lucratif.

Fondement de l'opinion avec réserve

L'Organisme tire une partie de ses produits de dons, dont une proportion importante est reçue en espèces. Comme il est d'usage pour les organismes sans but lucratif, il n'est pas possible d'appliquer des procédures d'audit satisfaisantes pour s'assurer de l'exhaustivité de ces produits. Par conséquent, notre audit de ces produits s'est limité aux montants inscrits dans les registres de l'Organisme et nous n'avons pas pu déterminer si des ajustements pourraient devoir être apportés aux produits de dons, à l'excédent (insuffisance) des produits sur les charges et aux flux de trésorerie.

Nous avons effectué notre audit conformément aux normes d'audit généralement reconnues du Canada. Les responsabilités qui nous incombent en vertu de ces normes sont plus amplement décrites dans la section « Responsabilités de l'auditeur à l'égard de l'audit des états financiers » du présent rapport. Nous sommes indépendants de l'Organisme conformément aux règles de déontologie qui s'appliquent à notre audit des états financiers au Canada et nous nous sommes acquittés des autres responsabilités déontologiques qui nous incombent selon ces règles. Nous estimons que les éléments probants que nous avons obtenus sont suffisants et appropriés pour fonder notre opinion d'audit.

Observations - informations comparatives

Nous attirons l'attention sur la note 2 des états financiers, qui indique que l'Organisme a adopté les normes comptables canadiennes pour les organismes sans but lucratif le 1^{er} avril 2025, la date de transition étant le 1^{er} avril 2024. Ces normes ont été appliquées rétrospectivement par la direction aux informations comparatives figurant dans ces états financiers, y compris dans l'état de la situation financière au 31 mars 2025 et au 1^{er} avril 2024, ainsi que dans les états des résultats et de l'évolution de l'actif net et des flux de trésorerie pour l'exercice clos le 31 mars 2025, ainsi qu'aux informations à fournir connexes. Nous n'avons pas pour mission de délivrer un rapport sur les informations comparatives retraitées, qui n'ont donc pas été auditées. Notre opinion n'est pas modifiée à l'égard de ce point.

Responsabilités de la direction et des responsables de la gouvernance à l'égard des états financiers

La direction est responsable de la préparation et de la présentation fidèle des états financiers conformément aux normes comptables canadiennes pour les organismes sans but lucratif, ainsi que du contrôle interne qu'elle considère comme nécessaire pour permettre la préparation d'états financiers exempts d'anomalies significatives, que celles-ci résultent de fraudes ou d'erreurs.

Lors de la préparation des états financiers, c'est à la direction qu'il incombe d'évaluer la capacité de l'Organisme à poursuivre son exploitation, de communiquer, le cas échéant, les questions relatives à la continuité de l'exploitation et d'appliquer le principe comptable de continuité d'exploitation, sauf si la direction a l'intention de liquider l'Organisme ou de cesser ses activités ou si aucune autre solution réaliste ne s'offre à elle.

Il incombe aux responsables de la gouvernance de surveiller le processus d'information financière de l'Organisme.

Responsabilités de l'auditeur à l'égard de l'audit des états financiers

Nos objectifs sont d'obtenir l'assurance raisonnable que les états financiers pris dans leur ensemble sont exempts d'anomalies significatives, que celles-ci résultent de fraudes ou d'erreurs, et de délivrer un rapport de l'auditeur contenant notre opinion. L'assurance raisonnable correspond à un niveau élevé d'assurance, qui ne garantit toutefois pas qu'un audit réalisé conformément aux normes d'audit généralement reconnues du Canada permettra toujours de détecter toute anomalie significative qui pourrait exister. Les anomalies peuvent résulter de fraudes ou d'erreurs et elles sont considérées comme significatives lorsqu'il est raisonnable de s'attendre à ce qu'elles, individuellement ou collectivement, puissent influencer sur les décisions économiques que les utilisateurs des états financiers prennent en se fondant sur ceux-ci.

Dans le cadre d'un audit réalisé conformément aux normes d'audit généralement reconnues du Canada, nous exerçons notre jugement professionnel et faisons preuve d'esprit critique tout au long de cet audit. En outre :

- nous identifions et évaluons les risques que les états financiers comportent des anomalies significatives, que celles-ci résultent de fraudes ou d'erreurs, concevons et mettons en œuvre des procédures d'audit en réponse à ces risques, et réunissons des éléments probants suffisants et appropriés pour fonder notre opinion. Le risque de non-détection d'une anomalie significative résultant d'une fraude est plus élevé que celui d'une anomalie significative résultant d'une erreur, car la fraude peut impliquer la collusion, la falsification, les omissions volontaires, les fausses déclarations ou le contournement du contrôle interne;
- nous acquérons une compréhension des éléments du contrôle interne pertinents pour l'audit afin de concevoir des procédures d'audit appropriées aux circonstances, et non dans le but d'exprimer une opinion sur l'efficacité du contrôle interne de l'Organisme;
- nous apprécions le caractère approprié des méthodes comptables retenues et le caractère raisonnable des estimations comptables faites par la direction, de même que des informations y afférentes fournies par cette dernière;
- nous tirons une conclusion quant au caractère approprié de l'utilisation par la direction du principe comptable de continuité d'exploitation et, selon les éléments probants obtenus, quant à l'existence ou non d'une incertitude significative liée à des événements ou situations susceptibles de jeter un doute important sur la capacité de l'Organisme à poursuivre son exploitation. Si nous concluons à l'existence d'une incertitude significative, nous sommes tenus d'attirer l'attention des lecteurs de notre rapport sur les informations fournies dans les états financiers au sujet de cette incertitude ou, si ces informations ne sont pas adéquates, d'exprimer une opinion modifiée. Nos conclusions s'appuient sur les éléments probants obtenus jusqu'à la date de notre rapport. Des événements ou situations futurs pourraient par ailleurs amener l'Organisme à cesser son exploitation;
- nous évaluons la présentation d'ensemble, la structure et le contenu des états financiers, y compris les informations fournies dans les notes, et apprécions si les états financiers représentent les opérations et événements sous-jacents d'une manière propre à donner une image fidèle.

Nous communiquons aux responsables de la gouvernance notamment l'étendue et le calendrier prévus des travaux d'audit et nos constatations importantes, y compris toute déficience importante du contrôle interne que nous aurions relevée au cours de notre audit.



Hawkesbury (Ontario)
Le 12 juin 2026

Comptables professionnels agréés
Experts-comptables autorisés

To the Board of Directors of
Hawkesbury Central Food Bank,

Opinion

We have audited the financial statements of Hawkesbury Central Food Bank (the "Organization"), which comprise the statement of financial position as at March 31, 2026, and the statements of operations and changes in net assets and cash flows for the year then ended, and notes to the financial statements, including a summary of significant accounting policies.

In our opinion, except for the possible effects of the matter described in the Basis for Qualified Opinion section of our report, the accompanying financial statements present fairly, in all material respects, the financial position of the Organization as at March 31, 2026, and its financial performance and its cash flows for the year then ended in accordance with Canadian accounting standards for not-for-profit organizations.

Basis for Qualified Opinion

The Organization derives a portion of its revenues from donations, a significant amount of which is received in cash. As is common for not-for-profit organizations, it is not possible to apply satisfactory audit procedures to determine the completeness of such revenues. Accordingly, our audit of these revenues was limited to the amounts recorded in the Organization's records, and we were not able to determine whether any adjustments might be necessary to donation revenues, excess (deficiency) of revenues over expenses, and cash flows.

We conducted our audit in accordance with Canadian generally accepted auditing standards. Our responsibilities under those standards are further described in the Auditor's Responsibilities for the Audit of the Financial Statements section of our report. We are independent of the Organization in accordance with the ethical requirements that are relevant to our audit of the financial statements in Canada, and we have fulfilled our other ethical responsibilities in accordance with these requirements. We believe that the audit evidence we have obtained is sufficient and appropriate to provide a basis for our qualified opinion.

Emphasis of Matter – Comparative Information

We draw attention to Note 2 to the financial statements, which describes that the Organization adopted Canadian accounting standards for not-for-profit organizations on April 1, 2025, with a transition date of April 1, 2024. These standards were applied retrospectively by management to the comparative information in these financial statements, including the statement of financial position as at March 31, 2025, and April 1, 2024, and the statements of operations and changes in net assets and cash flows for the year ended March 31, 2025, and related disclosures. We were not engaged to report on the restated comparative information, and as such, it is unaudited. Our opinion is not modified in respect of this matter.

Responsibilities of Management and Those Charged with Governance for the Financial Statements

Management is responsible for the preparation and fair presentation of the financial statements in accordance with Canadian accounting standards for not-for-profit organizations, and for such internal control as management determines is necessary to enable the preparation of financial statements that are free from material misstatement, whether due to fraud or error.

In preparing the financial statements, management is responsible for assessing the Organization's ability to continue as a going concern, disclosing, as applicable, matters related to going concern and using the going concern basis of accounting unless management either intends to liquidate the Organization or to cease operations, or has no realistic alternative but to do so.

Those charged with governance are responsible for overseeing the Organization's financial reporting process.

Auditor's Responsibilities for the Audit of the Financial Statements

Our objectives are to obtain reasonable assurance about whether the financial statements as a whole are free from material misstatement, whether due to fraud or error, and to issue an auditor's report that includes our opinion. Reasonable assurance is a high level of assurance but is not a guarantee that an audit conducted in accordance with Canadian generally accepted auditing standards will always detect a material misstatement when it exists. Misstatements can arise from fraud or error and are considered material if, individually or in the aggregate, they could reasonably be expected to influence the economic decisions of users taken on the basis of these financial statements.

As part of an audit in accordance with Canadian GAAS, we exercise professional judgment and maintain professional skepticism throughout the audit. We also:

- Identify and assess the risks of material misstatement of the financial statements, whether due to fraud or error, design and perform audit procedures responsive to those risks, and obtain audit evidence that is sufficient and appropriate to provide a basis for our opinion. The risk of not detecting a material misstatement resulting from fraud is higher than for one resulting from error, as fraud may involve collusion, forgery, intentional omissions, misrepresentations, or the override of internal control.
- Obtain an understanding of internal control relevant to the audit in order to design audit procedures that are appropriate in the circumstances, but not for the purpose of expressing an opinion on the effectiveness of the Organization's internal control.
- Evaluate the appropriateness of accounting policies used and the reasonableness of accounting estimates and related disclosures made by management.
- Conclude on the appropriateness of management's use of the going concern basis of accounting and, based on the audit evidence obtained, whether a material uncertainty exists related to events or conditions that may cast significant doubt on the Organization's ability to continue as a going concern. If we conclude that a material uncertainty exists, we are required to draw attention in our auditor's report to the related disclosures in the financial statements or, if such disclosures are inadequate, to modify our opinion. Our conclusions are based on the audit evidence obtained up to the date of our auditor's report. However, future events or conditions may cause the Organization to cease to continue as a going concern.
- Evaluate the overall presentation, structure and content of the financial statements, including the disclosures, and whether the financial statements represent the underlying transactions and events in a manner that achieves fair presentation.

We communicate with those charged with governance regarding, among other matters, the planned scope and timing of the audit and significant audit findings, including any significant deficiencies in internal control that we identify during our audit.

Hawkesbury ON
June 12, 2026

The logo for MNP LLP, featuring the letters 'MNP' in a large, stylized, handwritten font, followed by 'LLP' in a smaller, clean, sans-serif font.

Chartered Professional Accountants
Licensed Public Accountants

Banque Alimentaire Centrale de Hawkesbury
État des résultats et de l'évolution
de l'actif net
Exercice terminé le 31 mars 2026

Hawkesbury Central Food Bank
Statement of operations and
changes in net assets
Year ended March 31, 2026

	2026	2025 (Non audité)/ (Unaudited)	
	\$	\$	
Revenus			Revenues
Dons	553 633	258 760	Donations
Subvention - Food Banks Canada & Ontario	20 884	19 306	Grant - Food Banks Canada & Ontario
Amortissement des apports reportés afférents aux immobilisations corporelles	1 289	698	Amortization of deferred contributions related to capital assets
Intérêts	20 719	24 509	Interest
Variation de la juste valeur des placements	10 788	-	Change in fair value of investments
Collectes de fonds	31 719	37 061	Fundraising
Loteries	52 445	54 351	Lotteries
Autres	1 727	2 019	Other
	693 204	396 704	
Charges			Expenses
Amortissement des immobilisations corporelles	1 289	698	Amortization of capital assets
Assurances	3 227	2 731	Insurance
Entretien, réparations et transport	5 300	5 516	Maintenance, repairs and transportation
Fournitures de bureau	5 898	4 419	Office supplies
Honoraires professionnels	23 555	27 168	Professional fees
Intérêts et frais bancaires	647	631	Interest and bank charges
Nourriture	400 032	235 988	Food
Publicité et promotion	3 827	3 227	Advertising and promotion
Reconnaissance et formation	3 325	3 937	Recognition and training
Salaires	49 876	26 692	Salaries
Services publics	5 691	4 415	Utilities
Téléphone	5 116	1 680	Telephone
	507 783	317 102	
Excédent des revenus sur les charges	185 421	79 602	Excess of revenues over expenses
Actif net au début	752 234	672 632	Net assets, beginning of year
Actif net à la fin	937 655	752 234	Net assets, end of year

Les notes complémentaires font partie intégrante des états financiers.

The accompanying notes are an integral part of the financial statements.

	31 mars/ March 31, 2026	31 mars/ March 31, 2025 (Non audité)/ (Unaudited)	1 ^{er} avril/ April 1, 2024 (Non audité)/ (Unaudited)	
	\$	\$	\$	
Actif				Assets
À court terme				Current assets
Encaisse	247 795	288 648	120 553	Cash
Débiteurs	11 308	8 045	13 126	Accounts receivable
Taxes de vente à recouvrer	2 957	2 562	2 118	Sales tax receivable
Stocks	27 508	32 257	36 149	Inventories
Frais payés d'avance	2 456	2 040	2 055	Prepaid expenses
Tranche à court terme des placements (note 4)	75 000	133 940	202 681	Current portion of investments (Note 4)
	367 024	467 492	376 682	
Placements (note 4)	591 068	299 900	300 000	Investments (Note 4)
Immobilisations corporelles (note 5)	7 045	4 187	4 885	Capital assets (Note 5)
	965 137	771 579	681 567	
Passif				Liabilities
À court terme				Current liabilities
Créditeurs et charges à payer	20 437	11 102	4 050	Accounts payable and accrued liabilities
Revenus reportés	-	4 056	-	Deferred revenues
	20 437	15 158	4 050	
Apports reportés afférents aux immobilisations corporelles (note 6)	7 045	4 187	4 885	Deferred contributions related to capital assets (Note 6)
	27 482	19 345	8 935	
Actif net				Net assets
Non affecté	937 655	752 234	672 632	Unrestricted
	965 137	771 579	681 567	

Les notes complémentaires font partie intégrante des états financiers.

The accompanying notes are an integral part of the financial statements.

Approuvé au nom du conseil

Approved on behalf of the Board

administrateur _____

Director

administrateur _____

Director

	2026	2025 (Non audité)/ (Unaudited)	
	\$	\$	
Activités de fonctionnement			Operating activities
Excédent des revenus sur les charges	185 421	79 602	Excess of revenues over expenses
Éléments sans effet sur la trésorerie			Items not affecting cash
Variation de la juste valeur des placements	(10 788)	-	Change in fair value of investments
Don de placements (hors caisse)	(134 765)	-	Donation of investment (non-cash)
Amortissement des immobilisations corporelles	1 289	698	Amortization of capital assets
Amortissement des apports reportés afférents aux immobilisations corporelles	(1 289)	(698)	Amortization of deferred contributions related to capital assets
Variation des éléments hors caisse du fonds de roulement de fonctionnement (note 7)	5 954	19 652	Changes in non-cash operating working capital items (Note 7)
	45 822	99 254	
Activités d'investissement			Investing activities
Acquisition d'immobilisations corporelles	(4 147)	-	Purchase of capital assets
Acquisition de placements	(295 514)	(133 840)	Acquisition of investments
Produit de la vente de placements	208 839	202 681	Proceeds from sale of investments
	(90 822)	68 841	
Activité de financement			Financing activity
Apports reportés afférents aux immobilisations corporelles	4 147	-	Deferred contributions related to capital assets
(Diminution) augmentation nette de la trésorerie et des équivalents de trésorerie	(40 853)	168 095	Net (decrease) increase in cash and cash equivalents
Trésorerie et équivalents de trésorerie au début	288 648	120 553	Cash and cash equivalents, beginning of year
Trésorerie et équivalents de trésorerie à la fin	247 795	288 648	Cash and cash equivalents, end of year

Les notes complémentaires font partie intégrante des états financiers.

The accompanying notes are an integral part of the financial statements.

1. Description de l'organisme

Banque Alimentaire Centrale de Hawkesbury (l'« Organisme ») est constitué comme un organisme sans but lucratif en vertu de la *Loi sur les corporations canadiennes*. En tant qu'organisme de charité au sens de la *Loi de l'impôt sur le revenu*, il est exempt d'impôts sur les bénéfices. Sa principale mission est d'offrir aux citoyens et citoyennes de Hawkesbury un centre de dépannage où de la nourriture est disponible.

2. Première adoption des normes comptables canadiennes pour les organismes sans but lucratif

Lors de la préparation des présents états financiers, l'Organisme a adopté les normes comptables canadiennes pour les organismes sans but lucratif (NCOSBL) conformément au chapitre 1501, Première application. Aucune disposition transitoire ni exemption facultative n'a été appliquée lors de la transition.

3. Méthodes comptables importantes

Les états financiers ont été préparés selon les normes comptables canadiennes pour les organismes sans but lucratif et tiennent compte des principales méthodes comptables suivantes :

Instruments financiers

L'Organisme évalue initialement ses actifs financiers et ses passifs financiers à la juste valeur. Elle évalue ultérieurement tous ses actifs financiers et ses passifs financiers au coût après amortissement, à l'exception du placement qui est évalué à la juste valeur. Les variations de juste valeur sont comptabilisées dans l'état des résultats et de l'évolution de l'actif net.

Les actifs financiers évalués au coût après amortissement se composent de l'encaisse, du placement et des débiteurs.

Les passifs financiers évalués au coût après amortissement se composent des créiteurs et charges à payer.

Stocks

Les stocks sont évalués au plus faible du coût et du coût de remplacement. Le coût est déterminé selon la méthode du premier entré, premier sorti.

1. Description of the Organization

Hawkesbury Central Food Bank (the "Organization") is a registered Organization incorporated under the *Canada Corporations Act*. As a not-for-profit organization and a registered Organization under the *Income Tax Act*, the Organization is exempt from income taxes. Its main purpose is to offer to Hawkesbury's citizens a food service centre.

2. First-time adoption of Canadian accounting standards for not-for-profit organizations

In preparing these financial statements, the Organization adopted Canadian accounting standards for not-for-profit organizations (ASNPO) in accordance with Section 1501, First-time Adoption. No transitional provisions or optional exemptions were applied on transition.

3. Significant accounting policies

The financial statements have been prepared in accordance with Canadian accounting standards for not-for-profit organizations and reflect the following significant accounting policies:

Financial instruments

The Organization initially measures its financial assets and financial liabilities at fair value. The Organization subsequently measures all its financial assets and financial liabilities at amortized cost with the exception of the investment which is measured at fair value. Changes in fair value are recognized in the statement of operations and changes in net assets.

Financial assets measured at amortized cost include cash, investment and accounts receivable.

Financial liabilities measured at amortized cost include accounts payable and accrued liabilities.

Inventories

Inventory is valued at the lower of cost and replacement cost. Cost is determined using the first-in, first-out method.

3. Méthodes comptables importantes (suite)

Immobilisations corporelles

Les immobilisations corporelles sont comptabilisées au coût et amorties selon la méthode linéaire en fonction de leur durée de vie utile estimative.

Équipement 7 ans

Constatation des produits

L'Organisme adopte la méthode du report.

Les apports non affectés sont constatés à titre de produits lorsqu'ils sont reçus ou à recevoir à condition que le montant à recevoir puisse faire l'objet d'une estimation raisonnable et que son encaissement est raisonnablement assuré.

Les apports reçus et affectés à l'acquisition d'immobilisations corporelles sont reportés et constatés à titre de produit selon la même méthode que celle suivie pour l'amortissement des immobilisations acquises.

Les dons sont constatés comme produit lorsque reçus ou comme recevable si le montant à recevoir peut être raisonnablement estimé et que la réception est raisonnablement assurée. Les promesses de produits sont constatées comme produits lorsque l'argent est reçu.

Les autres dons en nature destinés à soutenir les activités de l'Organisme sont comptabilisés à leur juste valeur si celle-ci peut être raisonnablement estimée.

Les produits provenant des activités de levée de fonds, y compris les loteries, sont comptabilisés dans l'exercice au cours duquel l'activité est achevée.

Apports reçus sous forme de services

Un nombre important de bénévoles consacrent plusieurs heures de service chaque année. En raison de la difficulté de déterminer la juste valeur des apports reçus sous forme de services, ceux-ci ne sont pas reconnus dans les états financiers.

3. Significant accounting policies (continued)

Capital assets

Capital assets are recorded at cost and amortized on a straight-line basis over their estimated useful lives:

Equipment 7 years

Revenue recognition

The Organization follows the deferral method of accounting.

Unrestricted contributions are recognized as revenue when received or receivable if the amount to be received can be reasonably estimated and collection is reasonably assured.

Contributions received towards the purchase of capital assets are deferred and amortized to revenue on the same basis as the related depreciable capital assets are amortized.

Donations are recognized as revenue when received or receivable if the amount to be received can be reasonably estimated and collection is reasonably assured. Pledge revenue is recognized as revenue when cash is received.

Donations in kind contributed in support of the Organization's operations are recognized at fair value if such value can be reasonably estimated.

Revenues from fundraising events, including lotteries, are recognized in the fiscal year in which the activity is concluded.

Contributed services

A substantial number of volunteers contribute a significant amount of their time each year. Because of the difficulty of determining the fair value, contributed services are not recognized in the financial statements.

3. Méthodes comptables importantes (suite)

Utilisation d'estimations

Dans le cadre de la préparation des états financiers, conformément aux normes comptables canadiennes pour les organismes sans but lucratif, la direction doit établir des estimations et des hypothèses qui ont une incidence sur les montants des actifs et des passifs présentés et sur la présentation des actifs et des passifs éventuels à la date des états financiers, ainsi que sur les montants des produits et des charges constatés au cours de la période visée par les états financiers. Les principales estimations utilisées dans la préparation des états financiers comprennent la détermination de la juste valeur des placements, les durées de vie utiles des immobilisations corporelles et le montant des charges à payer. Les résultats réels pourraient varier par rapport à ces estimations.

4. Placements

3. Significant accounting policies (continued)

Use of estimates

The preparation of financial statements in conformity with Canadian accounting standards for not-for-profit organizations requires management to make estimates and assumptions that affect the reported amounts of assets and liabilities and disclosures of contingent assets and liabilities at the date of the financial statements and the reported amounts of revenues and expenses during the reporting period. The most significant estimates used in the preparation of these financial statements include the determination of fair value of investments, useful lives of capital assets and the amount of accrued liabilities. Actual results could differ from these estimates.

4. Investments

	2026	2025 (Non audité)/ Unaudited)	
	\$	\$	
Fonds communs de placement	145 553	-	Mutual funds
Dépôts à terme, 3,10 % à 4,14 %, échéant entre janvier 2027 et septembre 2029 (3,90 % à 5,00 %, échéant entre août 2025 et janvier 2029 en 2025)	520 515	433 840	Term deposits, 3.10% to 4.14%, maturing between January 2027 and September 2029 (3.90% to 5.00%, maturing between August 2025 and January 2029 in 2025)
	666 068	433 840	
Tranche à court terme	75 000	133 940	Current portion
	591 068	299 900	

La juste valeur des dépôts à terme équivaut à la valeur comptable puisque les taux d'intérêt sont semblables à ceux disponibles sur le marché présentement.

The fair value of term deposits approximates the carrying value as interest rates are similar to those currently available on the market.

5. Immobilisations corporelles

5. Capital assets

			2026	2025 (Non audité)/ Unaudited)	
	Coût/ Cost	Amortis- sement cumulé/ Accu- mulated amorti- zation	Valeur comptable nette/ Net book value	Valeur comptable nette/ Net book value	
	\$	\$	\$	\$	
Équipement	88 943	81 898	7 045	4 187	Equipment

6. Apports reportés afférents aux immobilisations

6. Deferred contributions related to capital assets

	2026	2025 (Non audité)/ (Unaudited)	
	\$	\$	
Solde au début	4 187	4 885	Opening balance
Dons	4 147	-	Donations
Amortissement	(1 289)	(698)	Amortization
Solde à la fin	7 045	4 187	Ending balance

7. Renseignements complémentaires à l'état des flux de trésorerie

7. Additional information relating to the statement of cash flow

	2026	2025 (Non audité)/ (Unaudited)	
	\$	\$	
Débiteurs	(3 263)	5 081	Accounts receivable
Taxes de vente à recouvrer	(395)	(444)	Sales tax receivable
Stocks	4 749	3 892	Inventories
Frais payés d'avance	(416)	15	Prepaid expenses
Créditeurs et charges à payer	9 335	7 052	Accounts payable and accrued liabilities
Revenus reportés	(4 056)	4 056	Deferred revenues
	5 954	19 652	

8. Incidence de l'adoption des normes comptables canadiennes pour les organismes sans but lucratif

Il s'agit des premiers états financiers de l'Organisme préparés conformément aux normes comptables canadiennes pour les organismes sans but lucratif (NCOSBL). Les méthodes comptables décrites à la note 3 ont été appliquées pour la préparation des états financiers de l'exercice clos le 31 mars 2026, des informations comparatives pour l'exercice clos le 31 mars 2025, ainsi que de l'état de la situation financière d'ouverture selon les NCOSBL au 1^{er} avril 2025 (date de transition de l'Organisme aux NCOSBL). Des rapprochements et des notes explicatives décrivant l'incidence de la transition aux NCOSBL sur l'état de la situation financière et l'état des résultats précédemment présentés sont fournis ci-dessous.

8. Impact of adopting Canadian accounting standards for not-for-profit organizations

These are the Organization's first financial statements prepared in accordance with Canadian accounting standards for not-for-profit organizations (ASNPO). The accounting policies in Note 3 have been applied in preparing the financial statements for the year ended March 31, 2026, the comparative information for the year ended March 31, 2025, and the opening ASNPO statement of financial position as at April 1, 2025 (the Organization's date of transition to ASNPO). Reconciliations and explanatory notes on how the transition to ASNPO has affected the statement of financial position and statement of operations previously reported are provided below.

	Solde antérieur/ Previous balance	Ajustements/ Adjustments	(NCOSBL)/ (ASNPO)	
	\$	\$	\$	
Explication des ajustements apportés à l'état de la situation financière au 1^{er} avril 2024				Explanation of changes to balance sheet as at April 1, 2024
Immobilisations corporelles (note a)	20 552	(15 667)	4 885	Capital assets (Note a)
Apports reportés afférents aux immobilisations corporelles (note a)	(34 892)	30 007	(4 885)	Deferred contributions related to capital assets (Note a)
Non affecté (note a)	(658 292)	(14 340)	(672 632)	Unrestricted (Note a)
	(672 632)	-	(672 632)	

	Solde antérieur/ Previous balance	Ajustements/ Adjustments	(NCOSBL)/ (ASNPO)	
	\$	\$	\$	
Explication des ajustements apportés à l'état de la situation financière au 31 mars 2025				Explanation of changes to balance sheet as at March 31, 2025
Débiteurs (note b)	16 045	(8 000)	8 045	Accounts receivable (Note b)
Immobilisations corporelles (note c)	15 824	(11 637)	4 187	Capital assets (Note c)
Apports reportés afférents aux immobilisations Corporelles (note c)	(31 975)	27 788	(4 187)	Deferred contributions related to capital assets (Note c)
Non affecté (note b et c)	(744 083)	(8 151)	(752 234)	Unrestricted (Notes b and c)
	(744 189)	-	(744 189)	

8. Incidence de l'adoption des normes comptables canadiennes pour les organismes sans but lucratif (suite)

8. Impact of adopting Canadian accounting standards for not-for-profit organizations (continued)

	Solde antérieur/ Previous balance	Ajustements/ Adjustments	(NCOSBL)/ (ASNPO)	
	\$	\$	\$	
Rapprochement de l'excédent pour l'exercice clos le 31 mars 2025				Reconciliation of excess for the year ended March 31, 2025
Dons	(258 760)	-	(258 760)	Donations
Subvention - Food Banks Canada & Ontario (note d)	(23 164)	3 858	(19 306)	Grant - Food Banks Canada & Ontario (Note d)
Amortissement des apports reportés afférents aux immobilisations corporelles (note c)	-	(698)	(698)	Amortization of deferred contributions related to capital assets (Note c)
Intérêts (note b)	(32 509)	8 000	(24 509)	Interest (Note b)
Collectes de fonds (note d)	(36 123)	(938)	(37 061)	Fundraising (Note d)
Loteries	(54 351)	-	(54 351)	Lotteries
Autres	(2 019)	-	(2 019)	Other
Amortissement des immobilisations corporelles (note c)	4 730	(4 032)	698	Amortization of capital assets (Note c)
Assurances	2 731	-	2 731	Insurance
Entretien, réparations et transport	5 516	-	5 516	Maintenance, repairs and transportation
Fournitures de bureau	4 419	-	4 419	Office supplies
Honoraires professionnels	27 168	-	27 168	Professional fees
Intérêts et frais bancaires (note e)	632	(1)	631	Interest and bank charges (Note e)
Nourriture	235 988	-	235 988	Food
Publicité et promotion	3 227	-	3 227	Advertising and promotion
Reconnaissance et formation	3 937	-	3 937	Recognition and training
Salaires	26 692	-	26 692	Salaries
Services publics	4 415	-	4 415	Utilities
Téléphone	1 680	-	1 680	Telephone
Excédent des revenus sur les charges	(85 791)	6 189	(79 602)	Excess of revenues over expenses

Explication des ajustements

Ajustements des amortissements	(note a)
Diminution des intérêts à recevoir sur les placements	(note b)
Ajustements des amortissements	(note c)
Reclassement des dons en produits de collecte de fonds	(note d)
Arrondissement	(note e)

Explanation of adjustments

Adjustments of amortization
Decrease in accrual for interest receivable on investments
Adjustments of amortization
Reclassification of donation as fundraising
Rounding

9. Instruments financiers

Risque de crédit

L'Organisme est exposé au risque de crédit imputable à ses clients. Par contre, la majorité des débiteurs est composée de comptes courants, ce qui minimise le risque de crédit.

L'Organisme fait face à un risque de crédit supplémentaire sur ses soldes d'encaisse et du placement à court terme. Cependant, ce risque est mitigé, car l'encaisse est détenue par des institutions financières canadiennes de haut niveau.

Risque de liquidité

Le risque de liquidité est le risque de ne pas être en mesure de répondre à ses besoins de trésorerie ou de financer ses obligations lorsqu'elles arrivent à échéance.

Les créditeurs et charges à payer sont généralement remboursés dans un délai n'excédant pas 30 jours.

10. Chiffres correspondants

Certain corresponding figures have been reclassified to conform to the current year's presentation.

9. Financial instruments

Credit risk

The Organization is exposed to credit risk from customers. However, a significant portion of receivables are current accounts which minimizes the credit risk.

The Organization faces a further credit risk on its cash balances. However, the risk is mitigated as the cash is held by highly rated Canadian financial institutions.

Liquidity risk

Liquidity risk is the risk of being unable to meet each requirement of fund obligations as they become due.

The accounts payable and accrued liabilities are generally paid within 30 days.

10. Corresponding figures

Certain corresponding figures have been reclassified to conform to the current year's presentation.